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Aquesta secció és un espai que l’Ajuntament cedeix als grups municipals que formen el consistori. Són, per 
tant, els responsables del contingut que s’hi publica. Als sis grups municipals se’ls dedica el mateix espai i 
se’ls demana un text amb les mateixes característiques. Aquí es publica el que cada grup municipal ha fet 
arribar al Departament de Comunicació.

Anna Torrijos
Portaveu  
del Grup Municipal 
d’ERC-AM

Monika 
González Huerva
Regidora 
del Grup Municipal 
del PSC-CP

per l’Ajuntament, però inferior a la 
xifra que exigia l’entitat. El pati s’ha 
valorat aplicant els mateixos criteris 
utilitzats per l’Ajuntament, que el 
qualifiquen com a equipament, i no 
els criteris de l’entitat, que al·legava que 
s’havia de valorar com a sòl residencial. 
La disparitat entre els preus proposats 
per l’Ajuntament i el Jurat s’explica per 
diferències en la interpretació d’altres 
paràmetres. Així, l’Ajuntament l’ha 
valorat pensant en els interessos 
dels ciutadans, ara bé, amb els criteris 
adients a la proposta.

Ara, tant l’Ajuntament com el Casino 
poden recórrer el preu i tindrà el seu 
recorregut, però no podem amagar que 
hi ha una valoració i que, per tant,  

es poden obrir nous processos de di-
àleg amb l’entitat per parlar del futur 
de l’espai i del patrimoni. 

En les negociacions fetes, les compen-
sacions proposades per l’Ajuntament 
van ser diverses. L’una era a través de 
l’aprofitament de locals comercials per 
donar serveis a la plaça que asseguraven 
un futur a l’entitat, segurament més 
profitós que els equipaments esportius 
dels quals disposa ara. 

En aquestes converses sovint es posava 
de manifest el sentit i la missió d’entitat. 
Una entitat cultural amb valors socials 
com el Casino té en l’espai obert una 
eina per a la cohesió cultural i social i per 
a la creació de comunitat al municipi. I 

perquè així sigui cal que aquest espai 
sigui obert, accessible, permeable i 
d’accés lliure per acollir les persones 
i convidar-les a gaudir-ne tot l’any i a 
totes hores. 

El Casino té un gran futur, la plaça podrà 
acollir-hi les seves activitats i el seu 
patrimoni de gran interès cultural tindrà 
més visibilitat i esdevindrà més proper a 
la ciutadania.

Podeu contactar amb nosaltres a: 
Instagram: @erc.acordmasnou 
Facebook: ERC AM El Masnou 
Twitter: @ERC_acordmasnou 
WhatsApp: 670 471 747

s’han de pagar. La qüestió és que els 
impostos siguin justos, progressius i 
que es destinin al que s’han de desti-
nar i no a inflar la bombolla política o a 
despesa supèrflua.

Com dèiem, vam votar-hi en contra per 
tres motius. El primer és el moment. 
ERC i PSC van anar a les eleccions amb 
un gran titular, el mes d’octubre de 
l’any passat, que deia: “El Ple congela 
les taxes i els impostos” per, un any més 
tard, quan la gent ja ha passat per les 
urnes, fer una pujada molt significativa 
de l’IBI. No ens sembla gaire ètic fer 
una cosa just abans d’eleccions i fer la 
contrària just després.

El segon motiu és la quantitat: parlem 
pràcticament d’un 8% d’augment. És 

un augment molt significatiu d’un any 
per l’altre que per a nosaltres no està 
justificat. Ens parlen de despeses fixes 
que pugen (sous, energia), i és veritat, 
però la ciutadania assumeix en solitari 
l’augment d’aquestes despeses i es 
pregunta: quin esforç fa el Govern 
municipal? Apujar-se els sous un 8% 
i triplicar el nombre dels assessors 
del Govern per, dos mesos més tard, 
augmentar significativament impostos 
és inadmissible.

Finalment, i segurament el motiu més 
important: estem parlant d’un dels 
impostos més injustos, és a dir, menys 
progressius que hi ha. L’IBI és un 
impost lineal on paga el mateix percen-
tatge qui té un habitatge de 50 metres 

quadrats que qui té una gran casa amb 
jardí i piscina.

I, per acabar-ho d’adobar, just després 
d’aquesta pujada, hem conegut la 
sentència per l’expropiació del pati 
del Casino. Tal com vam avisar al Ple 
municipal, el Govern en va calcular molt 
malament el preu i ara ens tocarà pagar 
més d’un milió d’euros: quatre vegades 
més del que va dir el Govern! 

És ben bé que amb els diners dels  
altres tothom s'atreveix a «quadrar»  
els números.

Més informació a: femmasnou.cat

Busca’ns a les xarxes socials: 
@femmasnou

indiferents. Una xifra, la de la violència 
de gènere, que augmenta dia rere dia 
fins a deixar-nos un balanç escandalós i 
alarmant.

I el que és més preocupant: els 
comportaments masclistes estan 
creixent de manera alarmant entre els 
més joves. La violència sexual forma 
part del dia a dia dels nostres pobles 
i ciutats.

Davant d’aquesta situació, sens dubte 
hem de reflexionar i preguntar-nos on 
ens estem equivocant com a societat. 
És molt perillós que es banalitzi i es 
negui la violència contra les dones 
i que, amb actituds com aquesta, 
els joves no percebin la gravetat del 
problema. Que aquestes conductes 
entre les generacions més joves siguin 
cada cop més freqüents ha de portar a 
la reflexió general. 

No podem restar impassibles davant 
d’aquest fet tan greu, que atempta con-
tra la llibertat de les persones. Hem d’ai-
xecar cada dia la veu, denunciar els fets, 
mostrar el nostre suport a les famílies 
afectades i esforçar-nos com a societat i 
des de les institucions per avançar-nos i 
evitar més morts. La commemoració del 
25-N és una bona ocasió per recordar la 
nostra responsabilitat com a societat.

Les dones hem tingut un paper fona-
mental en la construcció de les ciutats, 
en l’adquisició de drets, en l’avenç so-
cial, en la difusió de valors, de coneixe-
ment i en la millora de la societat. Però 
allò més important és el que hem de fer 
en el futur. Hem de continuar treballant 
per una igualtat real, per equiparar el 
paper d’homes i dones a la societat 
i no ser ciutadanes de segona. Hem 
de lluitar per fer compatible la nostra 
condició de dones, de mares, de filles i 

d’esposes amb les nostres carreres pro-
fessionals, amb les nostres aspiracions 
a la vida i amb la nostra realització com 
a persones. No volem renunciar a res, 
perquè no volem desprendre’ns de la 
nostra condició de dona. 

Volem treballar en igualtat de condicions 
que els homes, volem desenvolupar-nos 
com a persones, volem compartir 
tasques a casa. I volem educar els 
nostres fills, volem tenir cura dels nostres 
pares i gaudir de les nostres persones 
dependents. 

Perquè volem seguir sent dones, però 
volem fer-ho en una societat igualitària i 
inclusiva. I, sobretot, ho volem fer vives. 

Contacte: 
monicagh@elmasnou.cat

TRIBUNA POLÍTICA

FEM MASNOU RESPECTE 
A LA PUJADA DE L’IBI

El Govern municipal (ERC, PSC i 
Comuns) va aprovar en solitari el mes 
d’octubre passat una pujada del 8% 
de l’impost de béns immobles (IBI). El 
nostre grup hi va votar en contra per 
tres motius i cap no és perquè el nostre 
grup defensi discursos antiimpostos. Els 
serveis públics han de ser de qualitat i 

Grup Municipal 
de Fem Masnou

AIXEQUEM LA VEU EL 25-N

En el que portem d’any, en el moment 
d’escriure aquest article, 51 dones 
han perdut la vida a mans de les seves 
parelles o exparelles. Un fet insòlit en una 
societat presumiblement desenvolupa-
da com la nostra i que, malauradament, 
ja no és notícia. Ens estem acostumant 
a rebre aquest tipus de notícies, que 
no podem permetre que ens deixin 

LES NOVETATS SOBRE 
EL PATI DEL CASINO

El Jurat d’Expropiació de Catalunya ha 
valorat el preu de l’expropiació del pati 
del Casino que ha iniciat l’Ajuntament 
amb l’objectiu de crear-hi una plaça pú-
blica. Aquest fet és un pas més perquè 
la ciutadania disposi d’un espai lliure i 
obert de 2.200 m2 a la zona urbanament 
més densa del municipi.

Per al Jurat, el terreny val 1.096.481,62 
euros, quantitat superior a l’abonada 
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assassinada a mans del seu botxí després 
de més de quaranta denúncies per 
maltractament i vexacions, no només 
cap a la seva persona, sinó, també, contra 
els seus descendents.

L’Anna ho va canviar tot, va posar sobre la 
taula una problemàtica social que exigia 
una resposta política; l’any 2004 entrava 
en vigor la primera llei integral contra la 
violència de gènere.

De llavors ençà, han estat diverses les 
lleis aprovades respecte a aquest tema. 
L’última va ser la Llei de garantia integral 
de la llibertat sexual, que situa el consen-
timent al centre del debat i entén com a 
agressions totes les violències sexuals, 
de manera que contraria la sentència 
dictada contra els cinc integrants de La 
Manada. 

Aquesta travessa ha estat gràcies a la va-
lentia de moltes dones i homes que han 
sortit al carrer a reivindicar la fi d’aquesta 
xacra social. L’últim exemple el trobem 
en el cas Jennifer Hermoso, que ha fet 
trontollar el sistema patriarcal encara 
establert en moltes de les estructures 
de l’Administració estatal, autonòmica 
i local. 

És en aquest sentit que ens queda 
molt per fer des de les administracions 
públiques. Més de 1.200 dones han mort 
a mans dels seus maltractadors des de 
l’assassinat d’Anna Orantes, 47 dones 
durant l’any 2023. 

Des de Masnou En Comú Podem 
entenem la gravetat de la situació i és 
per aquest motiu que treballem per tal 
de garantir el drets de les dones, i instem 

la Generalitat de Catalunya a transferir 
els recursos suficients als ens locals 
per fer front a aquesta situació, lluitant 
contra els delictes d’odi i discriminació, 
tot promovent la creació d’una bústia 
de garanties de drets així com impulsant 
l’elaboració d’un pla municipal de pre-
venció de violències masclistes.  

Perquè no en volem ni una més!
Telèfon d’atenció a víctimes de 
maltractaments per violència de 
gènere: 900 900 120 i 016 (gratuïts i 
confidencials)

Com contactar-hi:
Correu: Masnou@encomu.cat
Instagram: @masnouencomupodem
Facebook: /comudelmasnou
Twitter: @Masnouencomu

trobem és la dificultat per aconseguir 
informació de les diferents àrees de 
servei del nostre Ajuntament. 

Cal dir que, amb obstinació 
i amb propostes directes, 
s’aconsegueixen coses. 

Tenim quatre anys per endavant, i 
anem pas a pas. Les expectatives són 
altes. No obstant això, a vegades és 
millor plantejar objectius factibles i 
anar sumant èxits que no aspirar a fer 
propostes que sabem que no trobarien 
el suport suficient per dur-les a terme. 

Proposem solucions, les presentem als 
grups polítics, estem oberts a esmenes 
i, finalment, sense renunciar als 
nostres principis, les portem a votació 
al Ple (via única perquè de manera oficial 
es materialitzi el nostre treball). 

Si s’aconsegueix una majoria, 
aquestes propostes es converteixen 
en assoliments. 

Teniu aquí un resum de tots els acords 
que des del nostre partit, Populars El 
Masnou, s’han realitzat i aprovat per 
unanimitat:

NETEJA I MANTENIMENT: Podrem 
tenir accés directe als nous plecs del 
contracte de recollida de residus, neteja 
viària, passeig Marítim i platges del 
terme municipal, que està en fase prèvia 
a licitació. 

Creació d’un pla de xoc per a actuacions 
de neteja i manteniment general dels 
espais públics. 

TRANSICIÓ ECOLÒGICA: Actuacions 
davant la mala qualitat de les aigües 
de bany i plans de xoc de millora 
de les nostres platges (rieres, sorra i 
equipaments).

SANITAT: Declaració institucional 
per instar el Govern de la Generalitat 
a complir la resolució de la Comissió 
de Salut de data 22/06/2023 per a la 
recuperació de les urgències 24 h.

MOBILITAT: Actuacions per a la millora 
del transport urbà, C19.

A partir d’aquest moment, l’Equip de 
Govern de l’Ajuntament té l’obligació 
de dur a terme els acords adscrits i 
aprovats oficialment.  

El mes de novembre portem al Ple 
una moció per a la paralització del 
procés d’expropiació del Casino i una 
moció per al compliment de la Llei de 
banderes a la sala de plens.

I una anotació: l’Equip de Govern pretén 
modificar el torn de control. Si ho 
aconsegueix, es vol limitar la nostra 
intervenció al Ple amb només una 
pregunta per regidor. 

Esperem que no ens facin callar.

Contacta amb nosaltres: 
ppelmasnou2023@gmail.com, FB, X i 
Instagram

Gemma Montoya
Regidora del Grup 
Municipal de Junts 
pel Masnou

la responsabilitat d’administrar 
l’Ajuntament, i els de no govern 
(oposició) tenen la responsabilitat de 
fer propostes alternatives i de fiscalitzar 
l’acció de govern. Doncs bé, l’alcalde 
ha decidit, subtilment, amagar-ne 
el control. En l’acta de cada Ple, el 
document oficial que ha de reproduir 
fidelment tot el que s’hi ha debatut, no 
hi figuren ni les preguntes de control de 
l’oposició, ni les respostes del Govern. 

Tant el ROM (Reglament orgànic 
municipal), que va impulsar l’alcalde, 
com el text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya, el corpus iuris, 
ho deixen ben clar: les preguntes orals 
es responen oralment, bé en aquell Ple 

o bé obligatòriament en el següent, a 
decisió de l’alcalde. L’estratègia subtil 
passa per demanar als regidors, ad 
nauseam, que les preguntes que han 
fet oralment al Ple les lliurin també 
per escrit, amb l’argument que, si no 
ho fan així, generaran un excés de 
feina als funcionaris, et carregaran  el 
sentiment de culpabilitat d’entorpir 
l’Administració i de córrer el risc, 
ad personam, de ser mal vist pels 
funcionaris de la corporació. 

El parany ja està consumat, les 
preguntes per escrit corresponen a un 
altre procediment, i així les respostes 
no constaran en l’acta pública del Ple. 
La ciutadania no s’assabentarà de res. 

Qualsevol persona que assisteixi al Ple 
o consulti les actes tindrà una doble 
impressió: primer, que la gestió de 
l’alcalde és immaculada i, segon, que 
l’oposició ni controla ni fiscalitza. 

Malgrat que l’alcalde ens hagi retallat 
tant la visibilitat política com les 
retribucions, exercirem, gratia et amore, 
la nostra responsabilitat, encara que 
la sopa se li refredi. Una bona oposició 
és tan important com un bon govern. 
L’alcalde ha intentat matar dos pardals 
d’un sol tret. D’això se’n diu tenir barra i 
crear opacitat a la res publica. Sàpiguen 
que, l’any vinent, amb el vot particular 
de l’alcalde, ens han apujat l’IBI un 8% 
i la plusvàlua el 30%. Cuique suum.

María del Pilar 
Marset Reyna
Regidora del Grup 
Municipal Popular

TRIBUNA POLÍTICA

Grup Municipal 
de Masnou 
En Comú Podem

EN TERRA DE CECS, EL BORNI ÉS REI 

Soc nova en política, però sé que el 
màxim òrgan de la corporació municipal 
és el Ple. Els regidors de govern tenen 

JA N’HI HA PROU

Era un 4 de desembre de l’any 1997 
quan Anna Orantes relatava per tele-
visió l’infern que durant quaranta anys 
havia viscut al costat del seu exmarit; 
tretze dies més tard va ser brutalment 

HEM ARRIBAT PER QUEDAR-NOS

Som el principal grup polític que 
presenta mocions per millorar la qualitat 
de vida dels masnovins.

Després d’un trimestre hàbil com a 
regidors, toca fer balanç perquè tot el 
poble conegui allò que des de Populars 
el Masnou hem aconseguit.

No és fàcil treballar des de l’oposició i, ara 
per ara, la resta de grups viuen a l’estela 
de les indicacions que reben des de les 
seves bases. La primera trava que ens 
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